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سال بیست ویکم      شماره ۵۱۶۳ ورزشورزش

امروز در ایفمارکخرید جنجالی آبی ها
تکلیــف جنجال هــا و حاشــیه های 
اخیر، ســرانجام دیروز مشخص و اعلام 
شد که قرارداد عیسی آل کثیر با استقلال 
نهایی و رسمی شــده است. این انتقال، 
که به ویژه در میان بخشــی از هواداران 
استقلال واکنش هایی تند و اعتراض آمیز 
به همراه داشــت، حالا وارد مرحله ای 
رسمی شده و مهاجم سابق پرسپولیس 
بــه تیــم آبی پــوش پایتخت پیوســته 
اســت. ظهر دیروز جلســه ای طولانی 
و مهــم با حضور اعضــای هیئت مدیره 
اســتقلال برگزار شد؛ نشستی که نزدیک 
به چهار ســاعت طول کشــید و بخش 
مهمی از آن بــه موضوع نقل وانتقالات 
و فهرســت خرید پیشــنهادی ریکاردو 
ســاپینتو اختصاص داشت. پس از پایان 
جلسه، ساعده سیما، سخنگوی باشگاه 
اســتقلال، در میان خبرنــگاران حاضر 
شد و ضمن اشــاره به مصوبات متعدد 
هیئت مدیــره، تأییــد کــرد که قــرارداد 
عیســی آل کثیر با اســتقلال بــه امضا 
رســیده اســت. به گفته ســیما، آل کثیر 
قرارداد یک ســاله ای با باشگاه به امضا 
رسانده و قرار اســت امروز برای انجام 
تســت های پزشــکی در مرکز ایفمارک 
حاضر و پس از آن، به اردوی اســتقلال 
در ترکیه اضافه شــود. او عنــوان کرد: 
«ســه بازیکــن نهایی شــده اند که یکی 
از آنها عیســی آل کثیر اســت. او پس از 
انجام تست های پزشکی، به اردوی تیم 
در ترکیه ملحق می شــود. هدف ما این 
اســت که هرچه ســریع تر فرایند جذب 
بازیکنان را بــه پایان برســانیم. ممکن 
اســت یکی، دو نفر دیگر نیــز به جمع 
تیــم در اردوی ترکیــه اضافه شــوند». 
این در حالی اســت که انتقــال آل کثیر 
به اســتقلال، از ابتدا با واکنش های تند 

هواداران ایــن تیم همراه بــود و حتی 
تعدادی از هــواداران معتــرض دیروز 
باشــگاه حاضر شدند  مقابل ساختمان 
و در گفت وگــو با علــی تاجرنیا، رئیس 
هیئت مدیــره اســتقلال، مخالفت خود 
را با این انتقال اعــلام کردند. هواداران 
معتــرض معتقــد بودنــد بازیکنی که 
بــازی در پرســپولیس دارد و  ســابقه 
گل های حساســی در دربی به استقلال 
زده، نبایــد به جمع آبی پوشــان ملحق 
شــود. این در حالی اســت کــه تاجرنیا 
ســعی کرد در گفت وگویــی مفصل با 
تأکید کند که تصمیم گیری ها  هواداران، 
بر اساس فهرســت فنی سرمربی انجام 
می شود و مدیریت باشگاه در این زمینه 
تابــع نظرات کادر فنی اســت. عیســی 
آل کثیر که در لیگ بیستم با پرسپولیس 
درخشــید و با گل هــای حیاتی اش، این 
تیــم را به فینــال لیگ قهرمانان آســیا 
رساند، حالا به یکی از بحث برانگیزترین 
انتقال های فصل تبدیل شــده است. او 
طی ســال های گذشــته ۱۱۰ بازی برای 
پرســپولیس انجام داد و ۳۲ گل به ثمر 
رســاند، از جمله دو گل ســه امتیازی در 
دربی های حســاس پایتخت. نکته قابل 
اشاره اینکه انتشار خبر حضور آل کثیر در 
استقلال ســیلی از کامنت های منفی از 
طرف هواداران پرسپولیس را به صفحه 
اینستاگرامی او ســرازیر کرد. بسیاری از 
طرفداران پرسپولیس با رفتن به صفحه 
شــخصی این مهاجم علیه او و تصمیم 
گرفتند. علاوه بر این  جنجالی اش موضع 
برخی هــواداران اســتقلال هم که دل 
خوشــی از رفتارهای قبلــی این بازیکن 
در دوران حضور در پرســپولیس ندارند، 
بــه جــذب او واکنش نشــان دادند. در 
چنین شرایطی مهاجم سال های گذشته 
پرســپولیس که یک رفت و برگشت هم 
دو فصل قبل به این تیم داشــت، برای 
روبه رو نشــدن با کامنت های منفی در 
فضای مجازی تصمیــم گرفت صفحه 
شــخصی خود را از دسترس خارج کند. 
علیرضا اکبرپور، بازیکن سابق استقلال، 
در مصاحبه ای درباره این موضوع گفت: 
«با شــنیدن این خبر انگار با پتک بر سر 
من زدند و انتظار این موضوع را نداشتم. 
او این همــه بی احترامــی و توهیــن به 
اســتقلال کــرده، نمی دانم بــرای چه 
می خواهنــد او را بیاورنــد. او اگر خوب 
بود، در تیــم خودش موفق بود. آل کثیر 

در حد و اندازه استقلال نیست».

قطر   رسما نامزد   میزبانی   المپیک   شد
کمیته المپیک قطر رسما درخواست میزبانی بازی های ۲۰۳۶ را به کمیته 
بین المللی المپیک ارائه داد. ســرویس مطبوعاتی کمیته المپیک قطر این 
خبر را اعلام کرده است. جوآن بن حمد آل ثانی، رئیس کمیته المپیک قطر، گفت: 
«مشارکت ما در گفت وگوهای جاری برای میزبانی بازی های المپیک و پاراالمپیک 
۲۰۳۶ بازتاب دهنــده دیدگاه ملی اســت که ورزش را به عنوان محرک توســعه و 
بستری برای تقویت درک متقابل و صلح بین ملت ها می بیند. ما ورزش را به عنصر 
اصلی اســتراتژی ملی خود تبدیل کرده ایم و امروز هدف ما این است که این نقش 
را در سطوح منطقه ای و جهانی تقویت کنیم». به گفته رئیس کمیته المپیک قطر، 
۹۵ درصد از زیرساخت های ورزشی لازم برای المپیک در حال حاضر در این کشور 
آماده اســت. قطر می تواند اولین کشــور در خاورمیانه باشد که میزبانی بازی های 
المپیک را به دست می آورد. این کشور سال ۲۰۲۲ میزبان جام  جهانی فوتبال بود و 
در مجموع شش دوره مسابقات قهرمانی جهان در رشته های المپیکی قرار است 

در ۱۰ سال آینده در این کشور کناره جنوب خلیج فارس برگزار شود.

اندریک  ۸  تا   ۱۰  هفته  دور   از    میادین
روزنامــه مارکا اعــلام کرد اندریک به دلیل مصدومیت هشــت تا ۱۰ هفته 
نمی توانــد به میدان برود و تا اواخر ســپتامبر یا اوایــل اکتبر از بازی ها دور 
خواهد بود. به این ترتیب، او در آغاز فصل در اختیار ژابی آلونسو نخواهد بود. با این 

حال، رئال مادرید به روند بهبود مهاجم جوان برزیلی اش امیدوار است.

اعلام   سیدبندی   مقدماتی   جام  جهانی   زنان
با صعود تیم ملی بانوان به جام ملت های آســیا و مشخص شدن رنکینگ 
تیم ها در فیفا، سیدبندی مقدماتی جام جهانی نیز اعلام شد که براساس آن، 
ایران در ســید چهارم با هند و بنگلادش حضور دارد. تیم فوتبال زنان کشــورمان 

موفق شد برای دومین بار به رقابت های جام ملت های آسیا صعود کند.

 تیم   ملی  فوتبال  جوانان   زنان۲۸ بازیکن   در   اردوی   نهایی
با اعلام نیلوفر اردلان، سرمربی تیم ملی جوانان زنان، ۲۸ بازیکن به اردوی 
نهایــی دعــوت شــدند. پرنیــا رحمانی، مریــم دینــی (قزویــن)، نازنین 
منصورالوارس، تانیا جهانشاهی، زهرا خواجه زاده، شادان شاه میری، سارا نیک نژاد 
(تهران)، زینب خلیلی (بوشــهر)، مهدیس رستمی، ریحانه کردی (فارس)، عسل 
قاجاریان، سمانه قمری (خراسان رضوی)، آتنا توفیق، بیتا خزایی (همدان)، مائده 
بیرنــگ، فاطمــه صالحی (گیلان)، ســمیه اســماعیلی (کردســتان)، ســتایش 
فیض رحیمی (کرمانشاه)، فاطمه رضایی، مبینا حاجی محمدلو (البرز)، مبنا بابویه، 
نازنین یوسفی، غزل صابری پور (مازندران)، محدثه امامی (چهارمحال و بختیاری)، 
سایدا محمدزاده (مرکزی)، الینا شهبازی (گلستان)، یلدا ملکی (اصفهان) و زهرا 
امیدی (خوزســتان)، بازیکنان حاضر در آخرین مرحلــه از اردوی تیم ملی فوتبال 
دختران زیر ۲۰ ســال خواهند بود. ملی پوشان اردوی قبل از اعزام خود را از ۴ تا ۱۲ 
مرداد برگزار کرده و سپس برای حضور در گروه F مرحله مقدماتی جام ملت های 
آسیا که از ۱۵ تا ۱۹ مرداد در مالزی با حضور ایران، ژاپن و گوام برگزار می شود، راهی 

این کشور خواهند شد.

لیگ   ملت های   والیبالشریفی   و   به نژاد   در   جمع    برترین های 

بر اساس آمار و اطلاعات، در پایان مرحله مقدماتی لیگ ملت های والیبال 
۲۰۲۵، افه ماندیراجی از ترکیه با کســب ۲۶ امتیاز مســتقیم از سرویس در 
رتبه نخســت بهترین سرویس زننده ها قرار دارد و مرتضی شریفی از ایران با کسب 
۱۸ امتیاز مســتقیم سرویس در رتبه ســوم قرار دارد. همچنین فرناندو کرلینگ از 
برزیل در مرحله مقدماتی لیگ ملت ها با ثبت ۳۹۲ پاس موفق در صدر قرار دارد. 
عرشــیا به نژاد، پاســور تیم ملی والیبال ایران نیز با ثبــت ۲۶۶ پاس موفق در رتبه 

چهارم قرار گرفت.

چقدر   درآمد   کسب   می کند؟لس آنجلس   از   میزبانی   المپیک 
مقامــات کالیفرنیــا پیش بینی می کنند کــه المپیــک و پاراالمپیک ۲۰۲۸ 
لس آنجلس ۱۸ میلیارد دلار تأثیر اقتصادی داشته باشد و برگزارکنندگان این 
رویداد این مقیاس بی ســابقه را معادل برگزاری «هفت ســوپربول در روز به طور 
هم زمان به مدت ۳۰ روز» توصیف می کنند. این پیش بینی ها که در جلســه کمیته 
ویژه ســنای کالیفرنیا در مورد رویدادهای ورزشی بین المللی به بحث گذاشته شد، 
تخمین می زند که این بازی ها تقریبا از ۹۰ هزار شغل تمام وقت حمایت کرده و ۷۰۰ 
میلیــون دلار درآمد مالیاتی ایالتی و محلی ایجــاد خواهد کرد. انتظار می رود این 
بازی هــا بیش از ۱۵ میلیون بازدیدکننده را به منطقه جذب کند و بیش از ۱۵ هزار 
ورزشکار در آن به رقابت بپردازند. برای اولین بار در تاریخ المپیک، تعداد ورزشکاران 

زن از ورزشکاران مرد بیشتر خواهد بود.

پدیده   پرتغالی   زیر ذره بین   پاریسی ها
به نقل از رومانو، پاری ســن ژرمن عملکرد رودریگو مورا را زیر نظر دارد، اما 
هنوز با پورتو مذاکره نکرده و فعلا برنامه ای برای جذب او در تابستان ندارد. 
مورا، پدیده ۱۸ ســاله فوتبال پرتغال، فصل گذشته در ۴۰ بازی برای پورتو ۱۲ گل به 

ثمر رساند.

باروت   توپخانه   رئال   خیس   شد
خط حمله رئال را زوج وینیســیوس و امباپه تشکیل می دهند اما براساس 
آماری که نشــریه آس دیروز از این دو منتشــر کرد، آنها زوجی نامتقارن و 
شکست خورده هستند. وینیسیوس فقط ۱۵ درصد پاس هایش به امباپه بوده و در 
مقابل ستاره فرانسوی هم ۱۳ درصد پاس هاش به ستاره برزیلی رسیده تا این زوج 
کمترین مشارکت را در خط حمله داشته باشند. نشریه اسپانیایی نوشته وینیسیوس 
۱۳۱۵ پاس در یک فصل به هم بازی هاش داده اما سهم امباپه از آن فقط ۲۰۲ پاس 
بوده در مقابل امباپه هم ۱۴۱۳ پاس داده که فقط ۱۸۴ پاس به وینیسیوس رسیده 
تا میزان مشارکت این دو ستاره در خط حمله بسیار کم باشد. میانگین گل زنی امباپه 
نسبت به فصل گذشته (پاریس) که هر ۸۸ دقیقه یک گل می زد، در کنار وینیسیوس  
به هر ۱۰۸ دقیقه یک گل کاهش یافت. در مقابل که وینیســیوس نسبت به قبل از 
حضور امباپه در رئال هر ۱۲۶ دقیقه یک گل به ثمر می رساند، در این فصل در کنار 

ستاره فرانسوی آمار گل زنی اش به هر ۲۱۲ دقیقه یک گل کاهش یافته است.

سوژه خبر

 بــا توجه به نمایش پرقدرت تیم والیبال نشســته زنان   �
ایران در مســابقات اخیــر، کیفیت عملکرد تیــم را چطور 
ارزیابــی می کنیــد و چه نکاتی باعث شــد تــا نهایتا این 
مســابقات به نایب قهرمانی تیم ملی و البته کسب سهمیه 

مسابقات قهرمانی جهان منجر شود؟
موضوع اصلی که به موفقیت تیم ملی در این مسابقات 
کمک کرد، بدون شــک میــزان آمادگی بــالای نفرات تیم 
بود. ما پیش از این مســابقات در اردوهای آمادگی به ســر 
می بردیم و چه از لحاظ تکنیکی و چه از لحاظ جسمانی با 
آمادگی کامل راهی این مسابقات شدیم. همین امر موجب 
شــد که بتوانیم در نهایت دست پر از چین بازگردیم و برای 

ایران عزیزمان افتخارآفرینی کنیم.
 صعــود به فینــال رقابت هــای قهرمانی آســیا منجر   �

به کسب ســهمیه برای مســابقات جهانی ۲۰۲۶ شد. چه 
راهکاری به نظر شــما وجود دارد که تیم همچنان در مسیر 
جهانی حفظ شــود و برنامه ریزی فرایند آماده سازی برای 

این نبرد جهانی چگونه باشد بهتر است؟
بــه نظــر مــن مهم تریــن عاملــی کــه می توانــد به 
موفقیت هــای بعــدی و حضور درخشــان در نبرد جهانی 
منجر شــود، ادامه پیداکردن اردوهاست، روندی که پیش از 
این نیز نتیجه بخش بوده اســت. اعضــای تیم ملی والیبال 
نشســته زنان ایران سال هاســت در کنار هم بازی می کنند، 
به شناخت خوبی از هم رسیده اند و بسیار با هم هماهنگ 
هســتند، اگر اردوها در مسیر آمادگی تیم بدون وقفه ادامه 

پیدا کند، قطعا شاهد تکرار موفقیت این تیم خواهیم بود.
 خبر خداحافظی شما از تیم ملی در پایان این مسابقات   �

منتشر شد. چه شــد که تصمیم به خداحافظی گرفتید؟ این 
تصمیم از پیش تعیین شده بود یا تحت  تأثیر مسابقات اخیر 

گرفته شد؟

من بــرای خداحافظــی از تیم ملی دو هدف داشــتم؛ 
اول اینکه دوســت داشــتم در اوج کنار بــروم و از طرفی 
دیگر قصد داشــتم شــرایط را برای حضور بازیکنان جوان 
و تازه نفــس مهیا کنم. به اعتقاد مــن یک بازیکن حرفه ای 
باید از زمین مســابقه خداحافظی کنــد، نه از روی نیمکت 
ذخیره هــا. من در اوج قدرت و توانایی این انتخاب را کردم. 
ایــن تصمیم را گرفتــم که راه برای دیگــر بازیکنان و افراد 
بااســتعداد باز شود. در نهایت باید بگویم که این تصمیمم 
احساسی نبود و اتفاقا بسیار منطقی بود. به نظر من در اوج 
خداحافظی کردن، تصمیم و اقدام ورزشکاران بزرگ است.

 احســاس  شــما بعد از ترک تیمی که ســال ها برایش   �
زحمت کشیدید، چیست؟

من نزدیک به ۲۶ ســال اســت که در تیــم ملی حضور 
دارم و قطعا این خداحافظی برایم ســخت است. به نوعی 
می توان گفت تنها بازیکنی هستم که از نسل نخست نفرات 
تیــم ملی والیبال نشســته زنان باقی مانده بــودم. این تیم 
بخــش مهمی از زندگی من بود و جدایی از آن تلخی هایی 
به همراه دارد. با این حال از آنجایی که در اوج خداحافظی 
کردم و کســب یک عنوان مهم در آســیا با این خداحافظی 
توأمان بود، شــیرینی خودش را هم داشت. به هر حال این 
اتفاقی اســت که هر ورزشــکار حرفه ای دیر یا زود تجربه 
می کند و باید پذیرفت که بخش جدایی ناپذیر از زندگی هر 
ورزشکار است. چه بهتر که با خاطره خوب و تصویر خوب 

به پایان برسد.
 واکنش هم تیمی هایتان نســبت به این تصمیم چطور   �

بود و اینکه چه چیزی در رابطه شما با تیم برای همیشه در 
ذهن شما ماندگار خواهد ماند؟

پس از اینکه خبر خداحافظی من رســانه ای شد، تقریبا 
تمــام هم تیمی های من واکنش نشــان دادنــد و از اینکه 

دیگر در کنار تیم نیستم ابراز ناراحتی کردند. من به عنوان 
کاپیتان تیم ملی همواره تلاش می کردم جدا از وظایفم در 
میدان مسابقه حواسم به مشکلات بازیکنان دیگر نیز باشد 
و اگر مشــکلی ایجاد می شد، ســعی می کردم حل کنم تا 
تیم در آرامش به کارش ادامه دهد. به نظر من دلسوزی و 
رفاقتــی که بین من و هم تیمی هایم بود تا ابد هم در ذهن 
من و هــم در ذهن تک تک هم تیمی هایم بــه یادگار باقی 

خواهد ماند.
 اگر بخواهید یک لحظه  طلایی یا خاص از مسیر خود در   �

ســال های حضور در تیم ملی انتخاب کنید، آن لحظه کدام 
است؟

خاص ترین لحظه برای من در این ۲۶ سال و در سال های 
پوشیدن پیراهن تیم ملی کسب سهمیه مسابقات پارالمپیک 
بود که در کره جنوبی کســب شــد و بعد هم به مسابقات 
پارالمپیک در کشور زیبای برزیل رفتیم و شگفتی ساز شدیم 
و مقام پنجم پارالمپیک را برای اولین بار کســب کردیم. این 

بخش برای من همیشه طلایی و درخشان خواهد ماند.
 به عنوان سؤال پایانی آیا همچنان به فعالیت در عرصه   �

ورزش علاقه مند هســتید یا قصد دارید از فضای حرفه ای 
کمی فاصله بگیرید؟

ورزش و والیبــال جزء جدانشــدنی از زندگی من شــده 
اســت و من هرگــز نمی توانــم از حرفه ای کــه همه عمر 
عاشــقانه به آن پرداخته ام فاصله بگیــرم. قطعا در ادامه 
مســیر در عرصه مربیگری فعالیت خود را از ســر خواهم 
گرفت. چراکه معتقدم ۲۶ ســال تجربه حضور در تیم ملی 
والیبال نشســته زنان می تواند به نسل بعدی دخترانی که 
قرار است پیراهن تیم ملی را به تن کنند، کمک های بسیاری 
کند. امیــدوارم مفید و مثمرثمر باشــم و بتوانم در عرصه 

مربیگری نیز نقش خوبی ایفا کنم.

اتفاق جالبی که در فوتبال ما افتاده و هر روز هم شکل تازه ای به خود می گیرد، حل وفصل 
پرونده علیرضا بیرانوند اســت. مسئولان فدراســیون فوتبال و کمیته استیناف دقیقا نمی دانند 
باید چه کار کنند. باید طبق قانون پیش بروند یا ملاحظات لازم را در نظر بگیرند. شــنیده شده 
بود که مسئولان دو باشگاه پرســپولس و تراکتور با برگزاری جلسه سعی کردند خودشان این 
مســئله را حل کنند و اتفاقا رئیس فدراســیون فوتبال هم گفته بود که از این تعامل دوطرفه 
اســتقبال می کند. مهدی تاج دوشنبه شــب در برنامه فوتبال برتر گفت: «باشــگاه پرسپولیس 

از علیرضــا بیرانونــد، به خاطر فســخ یک طرفه در 
کمیته تعیین وضعیت شکایت کرد. طبق قانون، اگر 
این فســخ یک طرفه، نامناسب باشــد و دلایل کافی 
نداشــته باشد، محرومیت و برگشــت پول در انتظار 
طرف مقابل است». تاج درباره طولانی شدن صدور 
رأی گفت: «اگر دســت من بود، در همان هفته اول 
رأی را صــادر می کردم. می دانــم و اطلاع دارم که 
قبل از شــروع لیگ پیش رو رأی ایــن پرونده صادر

خواهد شد». 
رئیس فدراســیون فوتبال دل نگران است که اگر 
بازی های تیم ملی در آمریکا برگزار شــود، مشــکل 
ویزا ســنگ بزرگی جلوی پای کاروان فوتبالی ایران 

در جام جهانی اســت. تاج ترجیح می دهد که بازی ها در مکزیک یا کانادا باشد. او حتی گفت 
که ممکن اســت به بعضــی از همراهان تیم ملــی در راه جام جهانی ویزا داده نشــود: «ما 
تمــام گزینه هایی که فکر می کنیم ممکن اســت اتفاق بیفتد، ازجملــه رفتن یا نرفتن و گرفتن 
ویزا را در حال پیش بینی هســتیم. اینکه تمام بازی های تیم ملی در مکزیک باشــد، احتمالش 
بســیار کم است. خودم احســاس می کنم فیفا هم تمایلش این است که اگر بتواند، این کار را 
انجام دهد. من خودم ســال ها در سازمان لیگ بودم اما ندیدم با قرعه کشی چنین اتفاقی رقم 
بخورد. احتمالش بســیار ضعیف است اما مطلوب فیفا چنین چیزی است». رئیس فدراسیون 

فوتبال درباره ســاپینتو و درخواست باشگاه اســتقلال برای بخشیده شدن محرومیتش گفت: 
«در حالی که بســیاری از خارجی ها با وجود داشــتن قرارداد، از ایران رفتند، ســاپینتو به اقتدار 
کشــور احترام گذاشت و این برای فدراســیون فوتبال باید مهم باشد و ممکن است تأثیری در 
رأی او داشــته باشد». او درباره ســرمربی تیم ملی امید و انتخاب روانخواه هم صحبت کرد و 
گفت: «به هواداران قول داده بودیم سرمربی تیم امید ایران را به همراه کادر فنی انتخاب کنیم 
که این کار انجام شــد. چالش های تیم امید به وزیر ورزش گفته شــده و برای هر چالشی یک 
تدبیر اندیشیده شد تا شاهد تکرار مشکلات نباشیم. 
یکی از مشــکلات ایــن بود که برای تیــم امید، هم 
فدراســیون فوتبال تصمیم می گرفــت و هم کمیته 
ملــی المپیک. اما حالا تمام امور تیم امید در اختیار 
فدراسیون است و ما شکست و موفقیتش را برعهده 
می گیریم». مهدی تاج در بخشــی از صحبت هایش 
با انتقاد از اشتباهات ۱۹ درصدی داوران در لیگ برتر 
 VAR فصل گذشــته، از محرومیت یک ســاله داور
بــازی فینال جام حذفی بین اســتقلال و ملوان خبر 
داد و گفــت: «محروم شــد، برود خانــه اش». تاج 
دراین بــاره اعلام کرد ۸۱ درصد از تصمیمات داوری 
بــا اســتفاده از VAR صحیح بــوده امــا داوران با 
اســتفاده از کمک داور ویدئویی هم ۱۹ درصد اشتباه داشته اند: «خیلی بد است. به آنها گفتم 
مگر می شــود زیر کولر بنشینید، میوه جلوی شما باشــد و بعد اشتباه کنید». رئیس فدراسیون 
فوتبال درباره هزینه انجام شــده از ســوی باشــگاه های لیگ برتری در دو فصل گذشته، اعداد 
را اعلام کرد: «در لیگ بیست و ســوم، اســتقلال ۳۱۹ میلیارد تومان قرارداد ثبت کرده اســت. 
پرســپولیس ۲۹۰ میلیارد تومان، سپاهان ۲۸۰ میلیارد تومان بود و تراکتور ۲۷۰ میلیارد تومان. 
در لیگ بیســت و چهارم سپاهان ۵۵۰ میلیارد ثبت کرد، استقلال ۵۰۰ میلیارد، پرسپولیس ۴۸۰ 

میلیارد، تراکتور ۳۷۴ میلیارد تومان. بقیه تیم ها عدد پایین تری هستند».

پرتو جغتایــی: هنگامی که تیم ملی والیبال نشســته بانوان ایران در تیرماه 
۱۴۰۴ با نایب  قهرمانی در رقابت های قهرمانی آســیا از چین بازگشت، کمتر 
کســی تصور می کرد کســب این مدال نقره، آخرین مدال رســمی کاپیتان 
تیم ملی و آخرین حضورش با پیراهن تیم ملــی در یک رویداد بین المللی 
باشد. ورزشــکاری که ســال ها در کنار تیم ملی والیبال نشسته زنان ایران 
بــود و به گفته خودش بــرای بازکردن فضای تیم ملی در راســتای تزریق 
بازیکنان جوان تر تصمیم به خداحافظی از تیم ملی گرفت. معصومه زارعی، 
کاپیتــان تیم ملی زنان که با تکیه بر تجربه بالای خود در تمام این ســال ها 
کنــار بازیکنان به عنوان مظهری از آرامش، تعهد و تجربه ایســتاد. والیبال 
نشســته زنان ایران در دهه گذشته به مدد حضور نسلی متعهد و سختکوش 
از ورزشکاران، از یک تیم گمنام به مدعی قاره کهن بدل شد. نایب قهرمانی 
اخیر، تنها بخشی از کارنامه  درخشان دخترانی است که همواره با تلاش برای 
بالابردن پرچم سه رنگ ایران جنگیدند و حالا در آستانه مسابقات قهرمانی 

جهان و بازی های آسیایی ۲۰۲۶ قرار دارند. در همین راستا و به بهانه کسب 
نایب قهرمانی آسیا و البته تصمیم مهم معصومه زارعی برای خداحافظی از 
تیم ملی، فرصت را مغتنم شــمردیم که گفت وگویی با این ورزشکار ترتیب 
دهیم. ملی پوش والیبال نشســته زنان ایران در این گپ وگفت از روزهایی 
گفت که والیبــال برایش فقط ورزش نبــود؛ بلکه راهی برای ایســتادن، 
جنگیدن و ســاختن امید بود. آنچه در ادامه می خوانیــد، روایت کاپیتانی  
است که زمین را ترک کرد، اما نامش در تاریخ تیم ملی والیبال نشسته زنان 
ماندگار شــد. در این گفت وگو، از او درباره مسابقات اخیر تیمش، پیش بینی 
ادامه روند تیم ملی و البته تصمیم ناگهانی اش برای خداحافظی می پرسیم. 
این گفت وگو فراتر از یک گفت وگوی ورزشــی  است؛ روایتی انسانی  است 
از ایســتادگی زنانی که اجازه ندادند معلولیت آنها را در مسیر ترقی و رشد 
متوقف کند. زنانی که امید مهم ترین پارامتر زندگی حرفه ای ورزشــی و البته 

زندگی شخصی شان به شمار می رود.

معصومه زارعی، کاپیتان تیم  ملی والیبال نشسته زنان در گفت وگو با «شرق»:

خداحافظی در اوج، تصمیم ورزشکاران بزرگ است

کورسوی امید تاج به مداخله  فیفا برای جام جهانی


